
 
28/04/2025. 

10- dages forespørgsel om etablering af produktions-

køkkener på folkeskolerne i Aarhus og ”Madpas”-ordning. 

Socialdemokratiet ønsker en status på etableringen af produktionskøkkener på folkeskolerne i 

Aarhus. Vi vil gerne have et overblik over, hvor langt arbejdet er, og hvad der er planlagt 

fremadrettet. Derudover ønsker vi belyst potentialet for at udvikle en madordning der sikrer, at alle 

børn har mulighed for at deltage i madordninger. Kunne der eksempelvis etableres et slags “mad 

pas” efter lignende kriterier, som dem vi kender fra “fritidspasset”? 

Vi ønsker svar på følgende spørgsmål:   

1. Hvad er den aktuelle status for etablering af produktionskøkkener på folkeskolerne i Aarhus? 

 

2. Hvor mange skoler har i dag et produktionskøkken, og hvor mange er planlagt? 

 

3. Hvad er den overordnede tidsplan og strategi for udrulningen? 

 

4. Hvilke erfaringer har Aarhus Kommune gjort sig indtil videre – fx ift. drift, elevinvolvering 

eller økonomi? 

 

5. Hvordan vurderes mulighederne for at etablere en "madpas"-ordning for børn med særligt 

behov for dette – inspireret af modellen for fritidspasset? 

 

6. Hvilke praktiske, økonomiske og juridiske overvejelser bør indgå i en sådan model? 

 

7. Findes der allerede lignende tiltag – enten lokalt eller nationalt – vi kan lade os inspirere af? 

På vegne af Socialdemokratiet,  

Eva Borchorst Mejnertz, formand for udvalget for Børn og Unge (tvangsforanstaltninger) og 

medlem af Børn og Unge-udvalget  

& Steen Bording Andersen, medlem af Børn og Unge-udvalget 


